
بلاتكليفي مديريتي از 
شيوا نوروزي
      گفت وگو

آن دست چالش هايي 
اس�ت ك�ه در ورزش 
ايران به وفور يافت مي شود. در يك سال اخير واليبال 
ما ازجمله رش�ته هايي بوده كه با اين چالش دست و 
پنجه نرم كرده و تأثير اين بلاتكليفي هم به وضوح در 
نتايج تيم ملي نمايان شده اس�ت. پس از استعفاي 
ضيايي، فدراسيون واليبال ديگر رئيس نداشته و با 
سرپرست اداره مي شود. همين مسئله مشكلاتي را 
براي اين رشته چه در عرصه باشگاهي و چه در عرصه 
ملي ايجاد كرده اس�ت. اصرار بي�ش از حد وزارت 
ورزش بر ادامه اين وضعيت، مشخص نكردن زمان 
انتخابات فدراسيون واليبال و تأثير آن بر عملكرد 
تيم ملي آن هم در س�ال منتهي به المپيك ازجمله 
مس�ائلي بود كه بهروز عطايي، مربي و كارش�ناس 
واليبال در گفت وگو با »جوان« به آنها اش�اره كرد. 

    
فدراسيون واليبال يك سال است كه بدون 
رئيس اداره مي شود و همچنان نيز خبري از 
برگزاري مجمع انتخاباتي نيست. ادامه اين 

روند چه آسيبي به واليبال ايران مي زند؟
در سازمان ها و نهادهايي كه به صورت سيستمي اداره 
مي شوند جريان كاري به خوبي پيش مي رود و در چنين 
شرايطي اگر سيستم چند ماهي هم بدون رئيس باشد 
روال كاري به خوبي پيگيري مي ش��ود. آق��اي داورزني 
سيس��تم خوبي را در واليبال اجرا كرد و پس از رفتن او 
نيز كارها با همان سيستم ادامه پيدا كرد. دركل تيم هاي 
ملي در رده هاي مختلف سني در رقابت هاي بين المللي 
حضور يافتند و عملكرد قابل قبول و موفقي داشتند. اما 
عدم حضور رئيس وقتي از يك ح��دي مي گذرد ديگر 
جاي خالي رئيس كاملًا احساس مي شود و آن جرياني 
كه از قبل وجود داش��ته به مرور از بين مي رود. سازمان 
به دليل عدم حضور مدير مستقيم كارايي گذشته اش 
را از دست مي دهد و به شدت دچار نزول و افت مي شود. 
به عقيده م��ن واليبال ايران چنين ش��رايطي را تجربه 
مي كند؛ تا يك برهه اي تفكرات و اهداف گذشته پيگيري 
مي ش��د اما به مرور واليبال ما دچار چالش ش��ده است. 
نبود كسي كه بتواند تصميمات لازم را براي كوتاه مدت 
و بلندمدت بگيرد و آنها را اجراي��ي كند وجود ندارد. به 
همين خاطر الان واليبال ايران با بحران مديريتي مواجه 
شده و در آخرين رويداد بين المللي كه تيم ملي واليبال 
در آن حضور داشت )جام جهاني( اتفاقاتي رخ داد كه اگر 
فدراسيون رئيس داشت و مديرش از ماندنش مطمئن بود 

نتايج ديگري رقم مي خورد.  
با طولاني شدن پروسه انتخاب رئيس جديد، 
فدراسيون با سرپرست اداره مي شود. اين 
آمدن و رفتن ها و حضور اف�راد مختلف به 
عنوان سرپرس�ت تا چه زمان�ي مي تواند 

ادامه پيدا كند؟
اين مسائل عدم ثبات مديريتي را نشان مي دهد. اگر 
مي بينيد واليبالمان در جايگاهي قرار دارد كه مردم به 
هشتم شدن تيم ملي در جام جهاني و عنوان پنجمي 
در ليگ ملت ها معترض هس��تند به اين معناست كه 
واليبال يكي از رش��ته هاي باكيفيت و تراز اول ورزش 

ايران محسوب مي شود. رسيدن به چنين موفقيت و 
جايگاهي چند دليل داشت؛ اول از همه ثبات مديريتي؛ 
در حدود 30 سال دو رئيس فدراسيون داشتيم. آقايان 
يزداني خرم و داورزني هر دو براي واليبال ايران زحمات 
زيادي كشيدند و كارهاي اساسي بسياري انجام دادند. 
دوم برنامه ريزي دقيق؛ آقاي داورزني برنامه هاي دقيق 
و مدرني را در دستور كار داشت كه خوشبختانه واليبال 
ما به اهدافش رسيد. منتها در دو سال اخير فدراسيون 
يك رئيس داشت و دو سرپرست! اين عدم ثبات اثرات 
منفي در اين رشته داشته. البته من در مورد انتخاب 
نف��رات نمي توان��م اظهارنظر كنم چراك��ه در حيطه 
اختيارات من نيست. به هر حال مهم ترين موضوعي 
كه مي توانم به آن اشاره كنم اين است كه نبودن ثبات 
مديريتي آسيب هاي زيادي به همراه داشته و دارد و 

درواقع همه برنامه ريزي ها را مختل مي كند. 
واليبال سال شلوغي را پشت سر مي گذارد 
و هنوز هم مسابقات انتخابي المپيك باقي 
مانده اس�ت. به نظر ش�ما اگر در اين مدت 
تكليف رياست فدراسيون مشخص بود نتايج 

ديگري ب�راي تيم هاي ملي م�ا در رده هاي 
مختلف رقم مي خورد؟

به طور كلي تقويم جهاني واليبال به شدت شلوغ است. 
سال آينده نيز ش��رايط به همين صورت خواهد بود؛ 
ليگ ملت ه��ا، بازي هاي المپيك و س��اير رقابت هاي 
بين المللي. دركل تقويم پرترافيكي پيش روي واليبال 
ايران اس��ت. وقتي برنامه ريزي باش��د، هدف و مسير 
مشخص مي شود. بر اين باورم كه امسال در بسياري از 
مواقع براي مسابقات مهم هدف هاي مشخصي تعريف 
نشده بود. نمي دانستيم از ليگ ملت ها يا جام جهاني 
چه مي خواهيم. وقتي برنامه ريزي مش��خص نباش��د 
اين مشكلات به وجود مي آيد. اگر از سرمربي بپرسيم 
كه هدفمان رفتن روي س��كو بود قطع��اً مي گويد نه 
اين هدف ما نبوده، اگر بحث جوان گرايي باش��د همه 
بازيكنان اصلي را اعزام كرديم و فقط چند جوان را نيز 

كنارشان گذاشتيم. 
انتخاب رئيس به عنوان نفر اول مديريت در 
فدراسيون مي تواند شيوه كاري سرمربي 

تيم ملي را تغيير دهد؟
هر سرمربي كه براي تيم ملي انتخاب شود چه ايراني و 
چه خارجي در استخدام فدراسيون است و سياست هاي 
كلان فدراسيون را اجرا مي كند. مربي به تنهايي نمي تواند 
هدف را مشخص كند. فدراسيون سياست ها را در هيئت 
رئيسه عنوان مي كند و سرمربي مجري اين سياست ها 
محس��وب مي ش��ود. به عنوان مثال در اين سياست ها 
مشخص مي شود كه برايمان نتيجه مهم است، به آينده 
واليبال فكر مي كنيم يا تلفيقي از هر دو مورد. اين مسئله 
شامل همه زيرمجموعه هاي فدراسيون مي شود نه فقط 
سرمربي تيم بزرگس��الان؛ جوانان، نوجوانان، رده هاي 

باشگاهي و همه سطوح بايد از سياست ها پيروي كنند. 
در يك سال و نيم اخير واليبال ما سياستگذار نداشت. 
البته همه تلاش كردند و آقاي داوري هم زحمت كشيد. 
خودم مستقيماً با او كار كردم؛ در مسابقات جوانان جهان 
همه شرايط براي تيم ملي جوانان فراهم شد و همه چيز 
را در اختيارمان گذاشتند. ولي از همان ابتدا هم معلوم 
بود كه داوري به عنوان سرپرست قرار بود مدت كوتاهي 
در اين سمت باش��د و سرپرست ها ترجيح مي دهند در 
تصميمات كلان ورود نكنند چون مي دانند زمان زيادي 
در اين سمت حضور ندارند. به همين خاطر سياستگذار 
امورات فدراسيون برعهده رئيس است و اجراكننده اصول 

فني بر عهده سرمربي تيم ملي است. 
انتظ�ار اهال�ي واليب�ال از رئي�س جدي�د 
فدراس�يون چيس�ت؟ هرچند هنوز زمان 
دقيق مجمع انتخاباتي مشخص نشده است. 
توقعات زياد است. خواس��ته هاي كوتاه مدت، ميان و 
بلندمدت داريم. فكر مي كنم فدراسيون بايد در بخش 
پايه برنامه ريزي ويژه اي داشته باشد. بحث استعداديابي 
هم گسترده تر از اين حرف هاست و فدراسيون نمي تواند 
اين كار را يك تنه انجام دهد. استعداديابي بايد در سطح 
كشور گسترده شود. آموزش وپرورش نقش مهمي در 
اين قضيه دارد؛ چراكه همه ملي پوش��ان ما يك روزي 
محصل بودند. درصورتي كه اين بازيكنان در مدرس��ه 
ساخته نمي شوند. نياز است اين مسئله به صورت جدي 
بررسي شود. ضمن اينكه توليد مربي خوب هم بايد در 
دستور كار قرار بگيرد. تنها با برگزاري كلاس مربيگري 
نمي توان مرب��ي بين المللي تربيت ك��رد. البته تعداد 
مربيان بين المللي ما از خيلي از كشورها بيشتر است 
اما آيا توانس��ته ايم دو مربي خوب به تيم هاي خارجي 

صادر كنيم؟ جوان گرايي نيز يكي ديگر از بحث هاست. 
جوان گرايي موضوعي زمان بر اس��ت؛ نمي توان گفت 
امروز يك بازيكن بياوريم و ف��ردا بگوييم جوان گرايي 
كردي��م. واليبال ما پتانس��يل اي��ن را دارد كه جوانان 
بيشتري در تمامي س��طوح ملي، نه فقط در تيم ملي 
بزرگسالان، در عرصه بين المللي حضور داشته باشند. 

واليبال ما غني از استعداد برای كسب موفقيت است. 
بلاتكليفي مديريتي حت�ي برگزاري ليگ 

برتر را نيز تحت تأثير قرار داده است. 
در بخش باشگاهي هيچ برنامه اي نداريم. براي برگزاري 
ليگ برتر بايد ماه ها بحث و برنامه ريزي ش��ود. نبايد تيم 
ملي بر تيم هاي باشگاهي اثر منفي بگذارد و بالعكس. اين 
دو مكمل هم هستند. كدام يك از كشورهاي صاحب نام 
واليبال مسابقات ليگ را به خاطر تيم ملي تعطيل مي كند يا 
برنامه شان را تغيير مي دهند. همه جا يك چارچوب تعريف 
شده اي براي اين مسئله در نظر مي گيرند كه هميشه اجرا 
مي شود. هيچ وقت نمي شنويد كه روسيه، ايتاليا، لهستان 
و آلمان ليگ خود را با تأخير برگزار كنند. اين موارد همگي 
مثل زنجير به هم وابسته هستند و اگر اين وابستگي از بين 

برود قطعاً با چالش هاي جدي مواجه مي شويم. 
شرايط برگزاري ليگ در سال هاي گذشته 

چگونه بود؟
معمولاً برنامه قوي براي ليگ واليبال نداشتيم. به رغم 
اينكه پول هاي خوبي در ليگ برتر خرج شده و مي شود 
و از لح��اظ كيفيت در ش��رايط خوبي ق��رار دارد ولي 
برنامه ريزي ها خيلي خوب نبوده. ما س��ابقه 20 سال 
برگزاري ليگ برتر واليبال را داريم اما هيچ تغييري در 
ش��يوه برگزاري رقابت ها به چشم نمي خورد. هنوز هم 
اندر خم اين هستيم كه آيا ليگ برتر پلي آف داشته باشد 
يا نه، آيا ليگ را در دو گروه برگزار كنيم يا يك گروه، آيا 
بازي هاي ليگ بايد قبل از عيد تمام شود يا بعد از عيد و 
سؤالات و تناقضاتي از اين دست. ولي در تمام دنيا برنامه 

هفته هاي پاياني را نيز همان ابتدا اعلام مي كنند. 
به رغم پيشرفت هاي اخير واليبال ايران چرا هنوز 

در بحث برگزاري ليگ برتر حرفه اي نشده ايم؟
نداشتن برنامه ريزي در سطح كلان. واليبال دچار روزمرگي 
ش��ده، هنوز درگير وصول مطالباتمان هس��تيم، دنبال 
جلسات كميته انضباطي هستيم و... اينها بخشي از كار 
است. بايد به گونه اي عمل كنيم كه تيم هاي باشگاهي مان 

نيز پيشرفت كنند كه متأسفانه اين اتفاق نمي افتد. 
چطور بايد توازن را بين تيم ملي و تيم هاي 

باشگاهي برقرار كرد؟
اينها همه ش��رح وظيفه جداگانه دارد. بايد باشگاه ها 
را متقاعد كنيم كه چه وظايفي دارند و تيم ملي نماد 
واليبال ماست. بايد ببينيم از ليگ چه مي خواهيم و تيم 
ملي چگونه مي تواند نيازهاي ليگ برتر را برطرف كند. 
اين مسائل بايد در جمع هاي كارشناسي مطرح شوند. 
تا دو سه سال اخير پس از مسابقات بين المللي و ملي 
اتاق فكري در فدراسيون تشكيل مي شد. البته نبايد 
در اين اتاق فكر براي همه تيم هاي ملي يا باش��گاهي 
تصميم گيري كند ول��ي افكاري مطرح مي ش��د كه 
مي توانست بر تفكر حاكم بر فدراسيون تأثيرگذار باشد. 
منتها در اين دو سه سال گذشته اين اتفاق نيفتاده و 

كسي مورد مشورت قرار نگرفته است!

بار ديگر واليب��ال ايران 
دنيا حيدري
      گزارش

دارد نگاه ه��ا را به خود 
تغيير مي دهد. اين بار اما 
به شكلي كاملاً متفاوت. واليبال ايران سال 2010 با تكيه بر 
زيرساخت هاي مناسب، پيشرفت قابل توجهي نسبت به 
روند سنتي خود داشت؛ پيشرفتي كه با حضور ولاسكو و 
برنامه بلندمدت شش ساله كه استفاده از بازيكنان جوان و 
به كارگيري تمرينات م��درن در رأس آن بود، توانس��ت 
واليبال ايران را به شگفتي دهه 90 تبديل كند. تيمي كه 
ازجمله نتايج پيشرفت شگفت انگيز آن، قهرماني در آسيا 
پس از 32 سال، قهرماني در بازي هاي آسيايي، كسب مدال 
برنز قهرماني بين قاره اي، دستيابي به عنوان چهارمي ليگ 
جهاني و ششمي قهرماني جهان بود و توانست چهره اي 
متفاوت از واليبال ايران در دنيا به تصوير بكشد؛ تصويري كه 
طي دو سال گذشته به واسطه بي كفايتي هاي مديريتي 

درحال خدشه دار شدن و سقوط است!
  2 سال سردرگم!

هفتم دي ماه سال 96 بود كه با انتخاب ضيايي براي اداره 
امور، فدراس��يون واليبال ايران در سراشيبي سقوط قرار 
گرفت. رئيسي كه حضور او در فدراسيون واليبال به يك 

سال هم نكشيد و 15 آذر سال بعد به دليل بازنشستگي 
مجبور به ترك خدمت شد! اگرچه ضيايي مدت زمان زيادي 
در فدراسيون نبود اما در همان اندك زماني هم كه رياست 
فدراسيون واليبال ايران را به عهده داشت، نتوانست عملكرد 
قابل دفاعي از خود به جا بگ��ذارد و عملكردش انتقادات 
فراواني را به دنبال داش��ت. بعد از او صندلي رياست اين 
فدراسيون به داوري رسيد كه او هم مديريت قابل دفاعي 
نداشت و بعد از ناكامي هاي فراوان، آشفته بازار واليبال را با 
به پايان رسيدن دوران سرپرستي خود ترك كرد و هشتم 
مهر امسال بود كه زمام امور را به علي فتاحي تحويل داد؛ 
كسي كه از انتصابش به پست سرپرستي دبيري فدراسيون 
شگفت زده شده بود و حالا بايد به عنوان سرپرست، رياست 
فدراسيوني را به عهده مي گرفت كه كمتر از سه ماه ديگر 
بايد در يكي از رويدادهاي مهم )انتخابي المپيك( شركت 
كند! آن هم در شرايطي كه واليبال ايران در طول دو سال 

گذشته جز سردرگمي نداشته !
  ناكامي در ناكامي

امسال يكي از بهترين س��ال ها براي كسب سكوي تيم 
ملي واليبال ايران در ليگ ملت ه��ا بود؛ چراكه به دليل 
نزديك ب��ودن بازي هاي انتخابي المپيك و مس��ابقات 

اروپايي، اكثر قدرت هاي اصلي واليبال دنيا در قاره سبز 
از تيم هاي اصلي خود براي ش��ركت در ليگ ملت هاي 
واليبال 2019 استفاده نكرده بودند، با اين وجود اما ايران 
با كسب رتبه پنجم به كار خود در اين مسابقات پايان داد 
و شانس رفتن روي سكو را از دست داد. جام جهاني نيز با 
نتايج قابل توجهي همراه نبود و تيم واليبال ايران با ۴ برد 
و ۷ باخت در رده هشتم اين دوره از رقابت ها قرار گرفت 
تا نگراني ها براي انتخابي المپيك به مراتب بيشتر از قبل 
شود! ناكامي هايي كه بهنام محمودي آن را نتيجه عدم 
ثبات مديريت و سياستگذاري كاملًا غلطي مي داند كه 

واليبال ايران را به ورطه ناكامي كشانده!
  بي برنامگي 

بزرگ ترين معضل واليبال ايران طي دو س��ال گذشته 
عدم برنامه ريزي مناسب بوده. درواقع مي توان به جرئت 
گفت واليبال ايران در اين دو سال بدون برنامه و باري به 
هر جهت پيش رفته؛ مسئله اي كه در جريان رقابت هاي 
جام جهاني و ليگ جهاني به وضوح ديده شد. تيمي خسته 
از بازي هاي پي درپي و فشرده كه به دليل عدم برنامه ريزي 
مناسب، از ميدان دادن به جوان ترها خودداري كرد و در 
تمام رقابت ها نفرات اصلي را با خود همراه كرد تا نه فقط 

جاني در بدن تيم اصلي نماند كه نتيجه چشمگيري هم 
حاصل نشود كه با توجه به فشردگي بازي ها و خستگي 

مفرط بازيكنان، انتظار ديگري هم نمي شد داشت!
  دغدغه المپيك

همه نگاه ها حالا به انتخابي المپيك است؛ رقابت هايي كه 
دو ماه ديگر آغاز مي شود و تيم هاي مدعي، تا بن دندان 
مسلح در اين رقابت ها ش��ركت خواهند كرد. حال آنكه 
واليبال ايران همچنان اندر خم يك كوچه است! فدراسيون 
واليبال ايران همچنان مانند دو سال گذشته در بدترين 
ش��رايط ممكن از نظر مديريتي ق��رار دارد و تنها با يك 
سرپرست اداره مي شود و وزارت ورزش همچنان خيالي 
براي برگزاري انتخابات رياست فدراسيون ندارد و اگر هم 
داشته باشد، برنامه هاي جالبي در سر دارد! به طوري كه 
مي بينيم داورزني بدون دادن اس��تعفا از سمت خود در 
وزارت اعلام آمادگي مي كند براي حضور در انتخابات! و 
همين مسئله به خوبي مي تواند اوضاع قمردرعقرب واليبال 
ايران را به تصوير بكشد. اوضاع نابساماني كه پيشتر صداي 
ستاره هاي واليبال ايران را هم درآورده بود. به طوري كه 
معروف، كاپيتان تيم ملي در اعتراض به شرايط واليبال 
گفته بود واليبال ايران در و پيكر ندارد: »جمع وجور كردن 

اين فدراسيون بي در و پيكر نه كار من است نه كار شما. 
جنگ قدرت بر سر رياست است. الان داريم بدون رئيس 
مسابقه مي دهيم. با غيرت بازيكنان بازي مي كنيم. اين 

فدراسيون خيلي بي در و پيكر است!«
  جنگ قدرت 

درواقع حق با معروف بود. جنگ، جنگ قدرت است، اما 
همچنان فدراسيون درگير صندلي بازي سرپرست هاي 
متعدد است تا نگراني ها در مورد آينده آن افزايش يابد. 
كسي از برنامه هاي تيم ملي مطلع نيست و سرپرست 
جديد هم از پاسخگويي به اهالي رسانه خودداري مي كند! 
گويي كسي كاري از كادر فني و سرمربي تيم نمي خواهد. 
تلاشي براي ساماندهي تيم دومي نيست كه تيم اصلي 
يك بار ديگر همانند امسال در كوران مسابقات پي درپي 
در هچل نيفتد! خبري از توجه به تيم هاي پايه نيست.  
اوضاع بانوان هم بهتر از ليگي نيست كه تكليف خود را 
نمي داند و در اين آشفته بازار، واليبال ايران دو ماه ديگر 
بايد در انتخابي المپيك حاضر شود! آن هم در شرايطي 
كه اوضاع به ش��كل عجيبي به هم ريخته است و كسي 
توجهي به آن ندارد! به طوري كه امروز واليبال بيشتر از هر 

وقت ديگر به ناجی و رئيس نياز دارد.
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بررسي وضعيت واليبال و بلاتكليفي فدراسيون در گفت وگوي »جوان« با بهروز عطايي

واليبال ايران در تور بحران مديريتي بدون هيچ ش��كي نقش 
فريدون حسن

     نگاه
مديريت قوي در رسيدن 
به هدف و كسب پيروزي 
و موفقيت نقشي انكارناپذير است. هرچه مديريت قوي تر 
باش��د و به موقع امور مربوطه را انجام دهد و آنجا كه بايد 
باشد اعمال قدرت كند كسب پيروزي و رسيدن به هدف 

بيشتر محقق مي شود. 
اينها بديهياتي اس��ت ك��ه ورزش جهان در رش��ته هاي 
مختل��ف آن را به كار مي بندد. بديهيات��ي كه همه خوب 
مي دانند اما در ورزش ما گويا قرار نيس��ت ديده شوند. يا 
اينقدر دير ديده ش��وند كه كار از كار بگذرد و ديگر مفيد 
فايده ق��رار نگيرد. نمون��ه بارز اين س��وءمديريت و عدم 
برنامه ريزي درست را طي اين ماه هاي اخير و اين روزها 
به وضوح مي توان در فدراسيون واليبال ديد؛ فدراسيوني 
كه در زم��ره موفق تري��ن فدراس��يون هاي ورزش ايران 
محسوب مي شود اما بنا به آنچه گفته شد با چالشي جدي 

به نام عدم مديريت روبه روست. 
مدت هاست فدراسيون واليبال با سرپرست اداره مي شود؛ 
سرپرست هايي كه نه شناختي از اين رشته دارند و نه توان 
مديريتي كافي براي حل و فصل مش��كلات و معضلات 
آن، كه اگر اين توانايي را هم داشته باشند باز چيزي عايد 
واليبال ايران نمي شود چون سرپرست مدير موقتي است 
كه قرار بر رفتنش است و اگر هم كاري انجام دهد كاملًا 

موقتي است. 
حقيق��ت تلخ اين اس��ت كه سرپرس��ت هايي ك��ه براي 
فدراسيون واليبال تاكنون برگزيده شده اند نه تنها باري از 
روي دوش اين رشته برنداشته اند كه معضل روي معضل 
آورده اند و اين سؤال مطرح مي شود كه چگونه است وزارت 
ورزش حاضر به برگزاري انتخابات رياس��ت فدراسيون 
واليبال نيست و با خيالي آسوده به تماشاي از دست رفتن 

دستاوردهاي بزرگ اين رشته نشسته است. 
عدم برنامه ريزي براي تيم ملي، نداشتن هدف مشخص 
از ش��ركت در تورنمنت ه��اي مختلف، س��ردرگم بودن 
تيم هاي حاضر در ليگ برتر و درنهايت فقدان مديريتي 
كه از مسببان شكست ها پاس��خ بخواهد تنها چند مورد 
از مشكلاتي است كه به س��بب مشخص نبودن سيستم 
مديريتي حاكم بر فدراس��يون و نداشتن رئيس مي توان 

به آنها اشاره كرد. 
واليبال ايران در آستانه حضور در مهم ترين رقابت پيش 
رو يعني مسابقات انتخابي المپيك نيازمند برخورداري از 
يك رئيس مقتدر و يك مدير بابرنامه اس��ت؛ مديري كه 
تيم ملي و بازيكنان آن را از حضور در اين همه مس��ابقه 
بي اهميت و صرفاً پولكي نجات دهد و آنها را روي هدف 
اصلي كه رسيدن به المپيك است متمركز كند. تيم ملي 
را گفتيم چون در حال حاضر اصلي ترين مسئله واليبال 
صعود به المپيك است؛ صعودي كه بدون برنامه ريزي و 
با اين تيم خسته از انبوه مسابقات بي اهميت قبلي تحقق 

پيدا نمي كند. 
جاي شك نيست كه اگر مديريت درست و بابرنامه اي در 
فدراس��يون واليبال حضور داشت براي تمام تورنمنت ها 
و مس��ابقات برنامه ريزي مي ش��د تا فقط يك تيم با يك 
تركيب ثابت به تمام رويدادها س��فر نكن��د و بدتر از آن 
مسابقات كم اهميت و صرفاً پولكي براي علاقه مندان به 
واليبال پراهميت و مهم تعريف نشود. اسكلت اصلي تيم 
ملي واليبال مدت هاست كه بابت چنين سوءمديريتي در 
حال فرسوده شدن است و هيچ كس هم نمي خواهد جلوي 
اين سرمايه سوزي را بگيرد و بديهي است تا زماني كه يك 
رئيس مقتدر و بابرنامه در رأس اين فدراسيون قرار نگيرد، 

اين فرصت و سرمايه سوزي ادامه خواهد داشت. 
وزارت ورزش هر بهانه اي كه براي خود در به تعويق انداختن 
برگزاري انتخابات رياست فدراسيون واليبال داشته باشد، 
مي خواهد گزينه مد نظر خود را در رأس فدراسيون قرار 
دهد يا هدف ديگري را دنبال مي كند مهم نيست، مهم اين 
است كه وزارت بايد به اين افسارگسيختگي پايان و واليبال 

را از اين همه تلاطم نجات دهد. 
واليبال ايران راه دشواري را براي رسيدن به اوج و حضور 
در جمع برترين هاي جهان پش��ت س��ر گذاشته است؛ 
موفقيتي كه همه به نقش پررنگ رؤساي قبلي فدراسيون 
در آن اذعان دارند اما امروز تمام اين حاصل در خطر قرار 
دارد. نرسيدن واليبال به المپيك شروع سقوط آزاد واليبال 
ايران است. از ياد نبريم كه چين، ژاپن، استراليا و حتي كره 
جنوبي و بقيه آسيايي ها با توجه به نتايج اخير واليبال ايران 
ديگر آن ترس سال هاي قبل را از ايران ندارند و مي آيند تا 
انتقام تمام شكست هاي قبلي را از ما بگيرند. واليبال ايران 
براي اينكه همچنان فراتر از آسيا گام بردارد و نامش لرزه 
بر اندام مدعيان قاره كهن و حتي بزرگان واليبال جهان 
بيندازد نيازمند يك رئيس دلس��وز و يك مدير موفق و 
واليبال شناس است؛ پس بهتر است آقايان وزارت نشين 
تا دير نشده فكري به حال يكي از پراميدترين رشته هاي 
ورزشي كشور براي حضور قدرتمند در بزرگ ترين آوردگاه 

ورزش جهان يعني المپيك كنند.

رئيس مقتدرم آرزوست!
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